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Onderwerp

Insteek GS bij besprekingen nieuw provinciaal belastinggebied

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Er is reeds sinds langere tijd bekend dat op termijn met de invoering van ‘betalen naar gebruik’en het

verdwijnen van de kilomterheffing de opcenten afgeschaft zullen worden, mogelijk al per 2025.1 Met de

discussie over de afschaffing van de provinciale autobelasting is ook de discussie opgekomen over welke

vervangende belasting ingevoerd zal worden.2 

1. Is het correct dat de provinciale belasting op auto s̀ afgeschaft zal worden? Zo ja, op welke termijn?  

Antwoord

Dat is op dit moment nog niet bekend. Op rijksniveau zal de huidige motorrijtuigenbelasting op zijn

vroegst in 2030 vervangen worden door een vorm van kilometerheffing (Betalen Naar Gebruik, “BNG”).

Dat is tevens het eerste moment dat er ook een wijziging in de huidige opcenten methodiek zou kunnen

plaatsvinden. Er is echter veel vertraging opgelopen in dat proces, dus het is maar zeer de vraag of die

datum überhaupt nog gehaald zou kunnen worden. Het is aan het volgende kabinet om te besluiten of en

hoe ze verder met dit dossier willen omgaan.

2. Klopt het dat er gesprekken gaande zijn tussen het Rijk, de provincies en de gemeenten over een

hervorming van het belastingstelsel voor medeoverheden?  

Antwoord

Het Rijk, de provincies en de gemeenten praten over een nieuwe integrale financieringssystematiek voor

provincies en gemeenten. Onderdeel daarvan voor wat betreft de provincies, is het onderzoek naar een

potentieel nieuwe belastinggrondslag voor provincies die nodig zou zijn wanneer BNG geïntroduceerd zou

worden. BNG is echter controversieel verklaard en op dit moment vinden er geen gesprekken meer plaats.

                                                                

1 https://www.binnenlandsbestuur.nl/financien/provincies-zoeken-alternatieve-

belasting#:~:text=De%20provincies%20verliezen%20de%20opcenten,buigen%20zich%20over%20een%20alternatief.&text=Uiteindelijk%20gaan%2

0ze%20er%20niet,2025%20aan%20geld%20willen%20komen. 

2 https://pzh.notubiz.nl/document/11427497/1#search=%22belastinggebied%20%22 

https://www.binnenlandsbestuur.nl/financien/provincies-zoeken-alternatieve-belasting#:~:text=De%20provincies%20verliezen%20de%20opcenten,buigen%20zich%20over%20een%20alternatief.&text=Uiteindelijk%20gaan%20ze%20er%20niet,2025%20aan%20geld%20willen%20komen
https://www.binnenlandsbestuur.nl/financien/provincies-zoeken-alternatieve-belasting#:~:text=De%20provincies%20verliezen%20de%20opcenten,buigen%20zich%20over%20een%20alternatief.&text=Uiteindelijk%20gaan%20ze%20er%20niet,2025%20aan%20geld%20willen%20komen
https://www.binnenlandsbestuur.nl/financien/provincies-zoeken-alternatieve-belasting#:~:text=De%20provincies%20verliezen%20de%20opcenten,buigen%20zich%20over%20een%20alternatief.&text=Uiteindelijk%20gaan%20ze%20er%20niet,2025%20aan%20geld%20willen%20komen
https://pzh.notubiz.nl/document/11427497/1#search=%22belastinggebied%20%22
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3. Is het correct dat het Zuid-Hollandse provinciebestuur op dit moment meepraat over alternatieve

belastingsopties? Zo nee, waarom niet? Zo ja, in welke vorm?  

Antwoord

Op dit moment wordt er niet gesproken over alternatieve belasting opties. Wanneer dat wel gebeurt,

gebeurt dat in de bestuurlijke adviescommissie waar gedeputeerden van alle provincies zitting in hebben.

Deze vergaderingen worden altijd voorafgegaan door een ambtelijke adviescommissie waar ook alle

provincies zitting in hebben.

In 2022 heeft er op initiatief van SP, SGP en CU een discussie plaatsgevonden in de commissie over de

provinciale inzet in de wijzigingen in de provinciale belastingen. De Staten ontvingen hierna een brief van

GS en een position paper van het IPO. 

4. Wat is de huidige stand van zaken rondom het proces voor de herziening van dit stelsel? Zijn er al

afspraken gemaakt en is er een tijdslijn bekend voor de komende jaren?  

Antwoord

Op dit moment ligt het proces stil. Er was een tijdslijn uitgezet voor de invoering van BNG door het Rijk,

maar deze is niet meer actueel door vertraging en de controversieelverklaring. Het is ook belangrijk om te

vermelden dat het Rijk uiteindelijk beslist, de provincies kunnen alleen een lobby voeren.

Voor het invoeren van een nieuwe belasting zijn diverse mogelijkheden te bedenken, de impact per voorstel

zal verschillen.

 

5. Welke scenario’s liggen er in Zuid-Holland op tafel?  

Antwoord

Op dit moment is er geen sprake van scenario’s. Eerst zal het Rijk weer een stap moeten zetten om het

proces om tot BNG te komen op landelijk niveau weer op te starten. Het is op dit moment niet duidelijk of

en wanneer dat weer gaat gebeuren.

6. Welke scenario s̀ liggen er op tafel tussen de 12 provincies?  

Antwoord

Op dit moment is er geen sprake van scenario’s. Eerst zal het Rijk weer een stap moeten zetten om het

proces om tot BNG te komen op landelijk niveau weer op te starten. Het is op dit moment niet duidelijk of

en wanneer dat weer gaat gebeuren.

7. Welke scenario s̀ zijn verder denkbaar?  

Antwoord

Op dit moment is er geen sprake van scenario’s. Eerst zal het Rijk weer een stap moeten zetten om het

proces om tot BNG te komen op landelijk niveau weer op te starten. Het is op dit moment niet duidelijk of

en wanneer dat weer gaat gebeuren.

8. Wat zijn de ambtelijke afwegingen op dit moment?  

Antwoord

Omdat er geen sprake is van scenario’s, is deze vraag op dit moment niet aan de orde.
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9. Zijn er één of meer varianten die de voorkeur van GS hebben?  

Antwoord

Dit is ook op dit moment niet aan de orde.

10. Op welke manier oefent GS invloed uit op de uiteindelijke keus die een volgend kabinet gaat maken?  

Antwoord

De gezamenlijke provincies kunnen via het IPO een lobby voeren. Binnen het IPO heeft Zuid-Holland

daarin een stem net zoals alle 11 andere provincies.

Het invoeren van een nieuwe provinciale belasting is een groot besluit met impact voor vele inwoners.

 

11. Bent u bereid PS actief te betrekken in de afweging? Zo nee, waarom niet?  

Antwoord

Op dit moment is het niet duidelijk of en hoe het proces rondom invoering BNG weer opgestart gaat

worden. Zodra daarover meer duidelijk wordt dan zal GS hierover met PS in gesprek gaan om de inzet van

de provincie Zuid-Holland te bepalen. Met dien verstande dat uiteindelijk het Rijk bepaalt, waarbij het

denkbaar is dat zij dat mede doen op basis van de inbreng van de 12 provincies. 

 

12. Bent u bereid PS daarnaast actief op de hoogte te houden van ontwikkelingen op dit dossier? Zo nee,

waarom niet?  

Antwoord

Zodra er weer nieuwe ontwikkelingen zijn, zullen wij uw PS daarvan op de hoogte houden. Wij zullen

daarbij zoveel mogelijk van centrale communicatie via het IPO gebruik maken.

 

Den Haag, 5 december 2023

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit


